
Zápis z jednání Volební a mandátové komise Akademického senátu MU (VaMK AS) 

ustavené Akademickým senátem MU (AS MU) ve volebním období 2021-2024 

  

Termín konání: pátek 4. 11. 2022 ● 15:00-15:40 ● MS Teams 

Přítomni: RNDr. Milan Baláž, Ph.D.; Mgr. Kateřina Holíková; Jan Hroudný; doc. Mgr. Maria 

Králová, Ph.D.; Mgr. Josef Kraus, Ph.D.; Mgr. Adam Kyselica; Mgr. Petr Mokrý, Ph.D.; doc. 

Mgr. Jan Obdržálek, PhD.; Mgr. Petr Vurm, Ph.D.; Adam Wechsler. 

Omluveni: Karel Frnka; prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph.D. 

 

 

Hosté: Mgr. Oldřich Tristan Florian 

Mgr. Damir Solak 

 

Program:  

1) Zpráva o průběhu a výsledcích doplňovacích voleb. 

2) Podnět k prověření možnosti samostatného přihlašování kandidátů a vkládání jejich 

programů do volební aplikace E-volby. 

3) Různé. 

 

1) Úvod 

Předseda přivítal přítomné, konstatoval komisi za usnášeníschopnou.  

 

2) Zpráva o průběhu a výsledcích doplňovacích voleb 

Předseda představil průběh příjmu kandidatur i průběh doplňovacích voleb. Jednalo se o 

doplňovací volby do SK AS MU ve třech fakultách/obvodech. Akademické obce daných fakult 

obesílány s informacemi o doplňovacích volbách celkem třikrát, kandidatury tak byly také 

přijímány ve vlnách. ESF nakonec měla 9 kandidátů, FI a FSS shodně po 8 kandidátech. 

Volební účast podle fakult – ESF 15,22 %, FI 27,68 % a FSS 23,37 %. Po proběhnutí voleb 

dodržena 5denní lhůta pro podání stížnosti na průběh hlasování, žádná ale podána nebyla.  

Dále promítnut dokument Vyhlášení výsledků doplňovacích voleb do Akademického senátu 

MU, umožněno vznesení námitky proti jeho podobě, žádná námitka ale vznesena nebyla.  

V rámci voleb vyvstal problém příslušnosti senátora k pouze jednomu volebnímu obvodu 

v případě, kdy by mohl volit ve více volebních obvodech. Byl zde zmíněn problém, že by 

volbou v jiném obvodu, než za který dotyčný vykonává funkci senátora, mohl přijít o členství 



v AS MU. V těchto volbách se to týkalo jen Mgr. Solaka. Nakonec bylo řešeno formou čestného 

prohlášení o nevyužití aktivního ani pasivního volebního práva v těchto doplňovacích volbách. 

 

 

Dále předseda VaMK navrhl, zda do volebního řádu neuvádět i ustanovení týkající se zvyklostí 

při vyhlašování a konání voleb. Mgr. Solak uvedl, že v takovém případě by se mělo jednat o 

demonstrativní výčet. Předseda s tímto souhlasil, bude nutné zvážit, co uvádět a co nikoli. 

Předseda také uvedl, že Mgr. Tristan Florian upozornil na špatnou funkci E-voleb v ISu. Nyní 

by již mělo být opraveno.  

 

Dokument „Vyhlášení výsledků doplňovacích voleb do Akademického senátu MU“ byl 

podpořen jednomyslně (10 hlasy).  

 

 

3) Podnět k prověření možnosti samostatného přihlašování kandidátů a vkládání jejich 

programů do volební aplikace E-volby. 

Podnět představil Mgr. Florian. Jde o umožnění podávání přihlášek přímo, bez účasti členů 

volební komise. Při volbách do AS (fakultních i univerzitních) mohou nastávat různé problémy, 

např. nezveřejnění kandidátů včas, špatné formátování v podkladech od kandidátů atd. Navíc 

se jedná o velmi zdlouhavou práci pro členy VaMK. Toto by tak mohla vyřešit úprava příslušné 

aplikace v IS, kdy by došlo k umožnění přihlašování do voleb či vkládání projevů samotnými 

kandidáty.  

 

Diskuse: 

Předseda VaMK souhlasil, že toto by bylo velmi dobré řešení, jediné co by mohlo být při 

přímém vkládání kandidatur problematické, by bylo to, že by kandidatury nebyly autorizovány 

– je zde možnost zneužití. Řešením by tak mohlo být např kombinace s emailovou komunikací. 

S tímto ale doc. Obdržálek nesouhlasil, nadnesl, že by míra autentizace byla minimálně stejná 

jako při emailovém kandidování. S tím, že se jedná o minimálně stejnou mírou autentizace 

předseda VaMK nesouhlasil, což ale opět rozporoval doc. Obdržálek. Mgr. Kyselica v tomto 

doc. Obdržálka podpořil, Mgr. Solak potom konstatoval, že je osobní zodpovědností každého 

uživatele znemožnit zneužití vlastního IS. Zneužitelná je navíc i varianta přihlašování pomocí 

emailové komunikace. Dr. Vurm navrhl, že by se skutečně dala kombinovat varianta vlastního 



přihlášení kandidátem s emailovým potvrzením přijetí kandidatury. Další možností, jak zvýšit 

míru bezpečnosti, by mohla být nějaká varianta dvoufázového ověřování.  

 

VaMK podporuje podnět k prověření možnosti samostatného přihlašování kandidátů a 

vkládání jejich programů do volební aplikace E-volby, a připojuje se k žádosti adresované 

vedení univerzity o prověření této možnosti. 

Pro: 10, Proti:0, Zdržel/a se: 0 

 

Zasedání ukončeno v 15:40.  

 

 

 

Zapsala: Markéta Vlachová 

Ověřil: Milan Baláž 

  

 


